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Объектом данной исследовательской работы выступает медицинское 

сообщество Беларуси, при этом особое внимание уделяется изучению 

сообщества кардиохирургов отделения экстракорпорального кровообращения 

РНПЦ «Кардиология». Предмет работы – академические социальные сети как 

форма коммуникации в медицинском сообществе Беларуси. Цель данной 

работы состоит в социологическом анализе состояния и особенностей 

функционирования академических социальных сетей как формы 

коммуникации в медицинском сообществе Беларуси. В данной работе описана 

история возникновения и развития академических социальных сетей в мире. 

Выделены основные возможности использования академических социальных 

сетей в научном сообществе. Представлены результаты эмпирического 

изучения академических социальных сетей и охарактеризован научный обмен 

в интернет-среде в сообществе кардиохирургов Беларуси.  
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The object of this research work is the medical community of Belarus, with 

special attention paid to the study of the community of cardiac surgeons of the 

extracorporeal circulation department of the Russian National Research Center 

«Cardiology». The subject of the work is academic social networks as a form of 

communication in the medical community of Belarus. The purpose of this paper is 

to sociologically analyze the state and peculiarities of the functioning of academic 

social networks as a form of communication in the medical community of Belarus. 

This paper describes the history of the emergence and development of academic 

social networks in the world. The main possibilities of using academic social 

networks in the scientific community are highlighted. The results of the empirical 

study of academic social networks are presented and the scientific exchange in the 

Internet environment in the community of cardiac surgeons in Belarus is 

characterized. 


